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Velký
cirkulární krok
Rok uběhl jako voda a máme za sebou další ročník 
konference Odpad zdrojem. Pro mě je to odborná 
akce číslo jedna, kde se na vás valí neskutečné nové 
a nové cirkulární informace ze všech stran, kde se 
nehledají bariéry, ale naopak se hledají způsoby, jak 
dát odpadu druhý život, sdílejí zkušenosti, prostě 
fantazie!

Velmi důležité je zmínit, že v rámci první diskuz- 
ní části v bloku Cirkulární radnice padla strašně zá
sadní odpověď к posunu skládkování z roku 2024. 
Nikdo z přítomných účastníků z řad obcí, úřadů ani 
podniků nezvedl ruku pro posunutí do roku 2030.

Naprosto souhlasím s tím, že je potřeba zkoušet 
nové cirkulární věci v praxi, protože jedině tak doká
žeme získat skutečný obrázek, zpětnou vazbu a celý 
proces dokonale odladit. Paní ředitelka Institutu Cir
kulární Ekonomiky Soňa Jonášová uvádí čtyři body, 
které je nikdy v projektech nezradily. Mezi ně patří 
experimentování, hledání dobrých partnerů, učení se 
a být holistický. S body naprosto souhlasím a dovo
lím si je s úctou a pokorou rozšířit o nezbytné osob 
nostní předpoklady. Buďte vytrvalí a neztrácejte vůli. 
Učený totiž opravdu z nebe nespadl, chybám se ne
vyhnete. Sám rád neustále zkouším nové věci, je to 
úžasné, pochopitelně také chybuji, ale jedině tak se 
naučíte překonávat překážky a rozvíjet kreativitu. Ta 
je podle mě v pilotních projektech obzvlášť důležitá.

Na konferenci toho padlo mnoho. To co musím vy
zdvihnout je start burzy druhotných surovin CYRKL. 
Podrobně se tématu budeme věnovat v příštím 
čísle. Burzu zmiňuji proto, že je to zas perfektní 
příklad cirkulárního a smysluplného úsilí, jak se 
posunout směrem к  cirkulárnímu Česku a tedy m i
nimalizovat množství odpadů končících na doslu
hujících skládkách. □
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